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Egyedülálló sportközpont épült
MULTIFUNKCIÓS Több ezer embernek nyújt segítséget a rehabilitációban és szolgálja az élsportot
Végh Nóra

szerkesztoseg@plt.hu

Az országban, sőt egész Eu-
rópában egyedülálló mul-
tifunkcionális sportközpont
létesült a Velencei-tavi Vízi
Sportiskola (VVSI) agárdi
székhelyén a „Komplex re-
habilitáció Gárdonyban”
című projekt keretében. A
2,25 milliárd forintos be-
ruházást december 4-én
Balog Zoltán emberi erő-
forrás miniszter adta át.

– Most, a Mikulás eljöve-
tele és az advent ünnepe külö-
nösen alkalmas arra, hogy a
gyermekek álljanak a közép-
pontban – mutatott rá Balog
Zoltán.

A miniszter arról is be-
szélt, hogy a környezetében
gyakran megfigyelte már azt
a természetes folyamatot,
ahogyan a szülők lesik cse-
metéik minden apró mozza-
natát, hogy vajon megfelelően
fejlődnek-e. Ahogy fogalma-
zott, a fejlesztésben minden
nap, sőt óra számít. A statisz-
tikák tanúsága szerint három-
éves korra 15, míg ötéves kor-
ra mintegy 30 százalékkal
csökkenhet egy probléma a
szakszerű kezelés segítségé-
vel. Ha időben felismerik az
adott problémát, könnyen le-
het, hogy a maradandó káro-
sodás helyett csupán egy em-
lék marad a fejlesztés, így a
hátránnyal születők nem a
családok szétesését és a dep-
ressziót, hanem az összefo-
gást, az erők sokszorozását és
a közös erőfeszítést hozhatják
– jegyezte meg a miniszter.

Hozzátette: az agárdi
komplexum gárdája egy jól
működő rendszert alkot, ahol
mindenki világosan tudja a
dolgát. Iskolák, gyógypeda-
gógusok, orvosok, kórházak,
gyermekellátó rendszerek
fogtak össze, és a civilek is
hozzátettek a projekt sikeré-
hez. A 2,25 milliárdból meg-
valósuló projekt több ezer
embernek fog segítséget nyúj-
tani. Balog Zoltán a döntés-

hozók és a kivitelezők mellett
a mesteremberek és a vállal-
kozók munkájáért is köszöne-
tet mondott. Megjegyezte, a
szinergia folytatódik, amely-
ben egészséges és fogyaték-
kal élők együtt élhetnek.

L. Simon László, a Minisz-
terelnökség államtitkára el-
mesélte azon viszontagságo-
kat, amelyekkel annak idején,
kisiskolás korában a sportolá-
si lehetőségek terén kellett
szembesülnie. Mivel nem volt
tornatermük, csak az udvaron,
vagy a cserépkályha mellett, a
padok félretolásával volt lehe-
tőségük a mozgásra. Majd
felsőben busszal jártak be a
VVSI tornatermébe, ahol
közben az edzők olimpikonok
sorát nevelték fel. Az állam-
titkár a fejlesztések folytatá-
saként a tervek között az
északi evezőspálya és a part-
vonal rendezését, valamint a
velencei kosárlabdacsarnok,
illetve uszoda építését emlí-
tette meg.

Soltész Miklós államtitkár,
aki egyben a Velencei-tavi Ví-
zisport Szövetség elnöke, a
kormány támogatását indo-
kolva saját tapasztalatait is

megosztotta az érdeklődők tö-
megével. Mint elmondta,
gyakran megfordult külföl-
dön, ahol a helyzetet tanul-
mányozva szomorúan tapasz-
talta, hogy nincs kialakítva
megfelelő tér az egészséges
és sérült gyermekek együtté-
lésére. Az államtitkár Európa-
szerte hiánypótlónak találja a
kezdeményezést, amelyre
méltán lehetünk büszkék.
Mint fogalmazott, fontos,
hogy a társadalmat és a csalá-
dot egyként kezeljük. Véle-

ménye szerint a központ lehe-
tőséget teremt arra, hogy az
épek és a fogyatékkal élők
megismerjék egymás problé-
máit, és ezáltal nyitottabbá
váljanak. Az államtitkár a
komplexumot méltó helynek

találja későbbi paralimpiai és
olimpiai vizes sportesemé-
nyek megrendezésére.

Tessely Zoltán országgyű-
lési képviselő a Velencei-tó
környéke fejlődésének újabb
állomásának nevezte a pro-
jektet, s egyben megköszönte
a „Velencei-tó államtitkárá-
nak és a tiszteletbeli velencei-

tavi államtitkárnak”, L. Si-
mon Lászlónak és Soltész
Miklósnak a VVSI-ért végzett
munkájukat. A képviselő a
program hozadékának tekinti,
hogy a jövőben a sportpalán-
ták a fogyatékkal élők eré-
nyeiből tanulhatnak, a sérül-
teknek pedig segít felismerni
az épek törékenységét, és a

ránk bízott talentumokkal va-
ló elszámolás terhét.

Deák Csaba, a projektet
lebonyolító Pro Rekreatione
Közhasznú Nonprofit Kft.
ügyvezetője a beruházás me-
netét mutatta be. Mint el-
mondta, az állam négy évvel
ezelőtt nagy lelkesedéssel és
új célokkal vette át az akkor
még romokban heverő sport-
telep vezetését. Felidézte a
komor falakat, a befüggönyö-
zött, üres szobák látványát és
összehasonlította a jelen
képével, a környék mostani
egyik legszebb rendezvény-
termével. Deák Csaba mér-
földkőként értékeli a rehabili-
tációs központ létrejöttét,
amely modern fejlesztőeszkö-
zökkel és szakképzett csapat-
tal rendelkezik. A központban
a fogyatékkal élők családját,
ismerőseit is szívesen fogad-
ják majd, de az intézmény
szakmai továbbképzőköz-
pontként is funkcionálni fog –
árulta el.

Az ügyvezető szerint nagy
lépést sikerült megtenniük an-
nak érdekében, hogy a
sportiskola ismét a régi fényé-
ben ragyogjon, valamint re-
ményét fejezte ki, hogy a fej-
lődési pálya hosszú távon is
fenntartható legyen.

Okmányirodából kormányablak Gárdonyban
Újabb okmányirodát
alakítottak át kormá-
nyablakká, ezúttal Gár-
donyban, a polgármes-
teri hivatal épületében.
Az átadó ünnepséget
november 25-én tartot-
ták meg.

Új kormányablak nyílt
Fejér megyében – a sorban
már a tizenegyedik –, amely
megkönnyíti és egy helyre
központosítja az ügyinté-
zést. A gárdonyi polgármes-
teri hivatal épületében, a ré-
gi okmányiroda helyén ta-
lálható kormányablak a he-
lyieket felújított ügyféltérrel
és irodákkal, két fotófülké-

vel, illetve új bútorokkal vár-
ja. A kivitelezés szeptember-
ben indult és október végén
fejeződött be.

A megnyitón – amelyen
részt vett többek között Si-
mon László kormánymegbí-
zott, a megyei kormányhiva-
tal vezetője, L. Simon Lász-
ló, a Miniszterelnökség ál-
lamtitkára, illetve a város
polgármestere, Tóth István is
– elhangzott: a kormányab-
lak nagy előnye, hogy mos-
tantól közel négyszáz ügytí-
pus intézhető, illetve kezde-
ményezhető helyben, amivel
időt és energiát spórolhatnak
meg a nemcsak a város, ha-
nem térség lakói isA kormányablakban közel négyszáz ügytípust intézhetnek
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Balog Zoltán miniszter (balról a harmadik) minden közreműködő munkáját megköszönte az avatón

Modellértékű
szolgáltatások

A projekt befejezésével
akadálymentesített tor-
naterem, konditerem,
szállás és étterem várja
a látogatókat. A fejlesz-
tő központ a családok
elhelyezését is támo-
gatja, a mozgássérültek
aktív életre való felké-
szítését pedig az Ability
park és az akadály-
mentesített próbalakás
biztosítja.
A kezdeményezés egy
hazai és európai
viszonylatban is mo-
dellértékű szolgáltatást
nyújt a pedagógiai
szakszolgálat,
a szakambulancia in-
tézményével és a fo-
gyatékkal élő szemé-
lyek nappali és átme-
neti ellátó központjá-
nak kialakításával.

A fejlesztések folytatásaként a tervek között az északi evezőspálya és a partvonal rendezése, a velencei kosárlabdacsarnok, illetve uszoda építése szerepel
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Nagyon fontos
szempont, hogy
a társadalmat és
a családot
egyként kezeljük
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L. Simon László
államtitkár, Miniszterelnökség

Újabb
eredmények
a tóparton

December 4-én végre
birtokba vehettük a Velen-
cei-tavi Vízi Sportiskola
2,2 milliárd forintból meg-
újult agárdi telephelyét,
amelyet Balog Zoltán mi-
niszter adott át a sportolni
és rehabilitálódni vágyó he-
lyieknek és a távolból a
Velencei-tóhoz érkezőknek.
Óriási eredmény ez, hiszen
újabb bizonytékát kaphat-
tuk annak, hogy a kormány
a gárdonyiak mellett áll:
nemcsak a város adósságát
vállalta át az állam, nem
csupán új kerékpárút épült
a gárdonyi tóparton, hanem
a sportolók emblematikus
létesítménye is újra díszbe
öltözött, korszerű tartalom-
mal és új funkciókkal kie-
gészülve. Gárdony városa
és az egész Velencei-tó az
Orbán-kormány 2010-es
hivatalba lépése után ka-
pott újra központi figyel-
met, ennek számos további
jelét láthatjuk: november
végén átadtuk az új, kényel-
mes, ügyfélbarát
kormányablakot a polgár-
mesteri hivatal földszintjén,
abban az épületben, amely-
nek az energetikai korsze-
rűsítését, a nyílászárók cse-
réjét és a homlokzat felú-
jítását további 150 millió
forinttal támogatta a kor-
mány – decemberben ez
is elkészül.

Jövőre sem maradunk
fejlesztések nélkül, hiszen
indul az agárdi tornaterem
építése – állami beruházás-
ként, illetve végre lezárult
a partfalak és kikötők újjá-
építésének tervezése: re-
mélhetőleg a kész megva-
lósíthatósági tanulmány bir-
tokában jövőre sikeresen
pályázik a térség a megva-
lósításhoz szükséges több
mint 15 milliárd forintra.

A környék többi tele-
pülése is komoly eredmé-
nyekkel büszkélkedhet: Ká-
polnásnyéken elkészült az
új inkubátorház, befejező-
dött a Halász-kastély felú-
jítása, hamarosan a törté-
nelmi kert rekonstrukciója
is lezárul, s már a kastély
melletti étterem építése is
megkezdődött.

Pákozdon a kormány
támogatásának köszönhe-
tően befejezték az iskola-
épület hőszigetelését, Su-
korón pedig az új könyvtá-
rat vehették birtokba az ol-
vasók. December 16-án vi-
szont újra a kerékpárosok
ünnepelhetnek: az ország
egyik legszebb kerékpáros
beruházását zárjuk le. A Pá-
kozd–Velence közötti tó-
parti kerékpárúthoz csatla-
kozva megépült a Suko-
ró–Nadap összekötő út.
Fantasztikusan szép nyom-
vonalon tekerhetnek a ki-
rándulók, átvághatnak Su-
koró faluközpontján, az in-
gókő mellett elhaladva a
fenyvesen keresztül juthat-
nak el Nadap központjáig,
ahonnan aztán egészen
Pázmándig mehetnek a
már korábban elkészült me-
zőgazdasági úton. Ez min-
den bizonnyal Magyaror-
szág egyik legszebb kerék-
párútja, ami miatt érdemes
lesz a térségbe látogatni.

Mi lesz a gárdonyi félszigettel?
Polgári Lilla

szerkesztoseg@plt.hu

Évek óta kérdéses a gárdo-
nyi félsziget sorsa. Az elha-
nyagolt területet egyelőre
a horgászok vették birto-
kukba, nyaranta pedig a
nudisták egyik kedvelt he-
lye a tó többi strandjától
szinte rejtett, ápolatlan ná-
das. A területre ígért fej-
lesztések még váratnak
magukra: a gárdonyi félszi-
get hányattatott történeté-
nek jártunk utána.

Az egykor döntően a gár-
donyi önkormányzati kézben
lévő, ma már katalán tulajdo-
nosok által birtokolt gárdonyi
félsziget minden szempontból
kirívó pontja a településnek:
ápolatlansága sokak szépérzé-
két sérti, a környékén kóborló
rókák miatt pedig rendszere-
sen panaszkodnak a közeli
nyaralók tulajdonosai. A
megítélésén az sem segít,
hogy az ígért nagyobb horde-
rejű turisztikai beruházás he-
lyett évek óta horgászok és
nudisták kedvelt helyévé vált
a nádasba burkolózott terület.

Tagadhatatlan, a 26 hektá-
ros félszigetben ennél jóval
nagyobb potenciál rejlik,
amelyet mind a tulajdonos
Bernat-csoport, mind a gárdo-
nyi önkormányzat szeretne
kihasználni a város és a turiz-
mus fejlesztése érdekében.

Mint ahogy azt Tóth Ist-
ván, Gárdony polgármestere
elmondta, a félsziget értékesí-
tése a rendszerváltás óta napi-
renden volt, de évekig csak
komolytalan javaslatok érkez-
tek a területre, amely a hetve-
nes években lezajló meder-
kotrás során felhalmozott
iszapból alakult ki, így álla-
pota sosem volt kifogástalan.

– Gárdony szabályozási
terve szerint a területen első-
sorban szállodák, nyaralók,
lakások építhetők, és olyan
egyéb szolgáltatásokat vonz-
hat, amelyek a fejlődő turiz-
mus érdekeit szolgálják. A
sok sikertelen próbálkozás
után 2006 végén érkezett
megfelelő ajánlat a kiírt pá-
lyázatunkra: a katalán befek-
tetők 777 millió forint össze-
gű ajánlatot tettek, fejlesztési
céljaik pedig egybeestek a mi
elképzeléseinkkel. A tőlünk
megvásárolt 22 hektáros terü-
let mellé megvették még a
megyei önkormányzat két-
hektáros telkét is. Csupán egy
kisebb terület maradt önkor-
mányzatunk tulajdonában,
mellettünk pedig a vízügy
birtokol egy nagyobb részt a
félszigeten – tette hozzá a
polgármester.

A Bernat-csoport, „Kataló-
nia legrangosabb építészirodá-
ja” eredetileg lakóépületeket
tervezett a félsziget területére.
A fejlesztésnek – ahogy akkor
sok más elképzelésnek –, a
2008-as pénzügyi válság tett
keresztbe, amit az ingatlanpiac
azóta sem hevert ki. Márton
István, a Bernat-csoport ma-
gyarországi jogi képviselője
szerint a vállalkozás azért volt
kénytelen letenni a lakásépíté-
si tervekről, mert nem volt rá-
juk elég kereslet.

Felmerülhet a kérdés, hogy
a tulajdonosok miért hagyják
hanyatlani a félszigetet,
amely kiváló helyszínt bizto-
síthatna bármilyen idegenfor-
galmi létesítménynek. A hely-
zetet egyelőre csak azzal be-
folyásolhatja az önkormány-
zat, hogy folyamatosan napi-
renden tartják a terület jövőjé-
nek kérdését.

– Csaknem 150 millió fo-
rintnyi telekadót fizettek ön-

kormányzatunknak 2008 óta a
befektetők, akik csodát akar-
nak létrehozni, de a jelenlegi
európai viszonyok ezt nem te-
szik lehetővé – mondta Tóth
István, utalva a befektetők és
az önkormányzat között fenn-
álló folyamatos kapcsolatra.
Márton István hozzátette,
hogy a projekt nagysága miatt
nem kötötték határidőhöz a
beépítést, amely „mind a tu-
lajdonosok, mind az önkor-
mányzat, mind a lakosság ér-
deke.” Bár eddig veszteséges
befektetésnek számít a vásár-
lás, a kiírt nemzetközi tende-
rek azt bizonyítják: a katalá-
nok nem tettek le ter-
veikről, egy olyan tu-
risztikai központról,
amelyből az önkor-
mányzat mellett a la-
kosok is profitálnának.
A félszigettel kapcso-
latban ugyanis megvá-
sárlása óta több nem-
zetközi pályázat jelent meg.
Megkérdeztük a településen
élő L. Simon László államtit-
kárt is, aki szerint nagy szük-
ség van potens befektetőkre,
de annak nincs sok értelme,
ha valaki a kezében levő va-
gyonnal nem gazdálkodik. A
rendszerváltozás óta eltelt év-
tizedekben több olyan ingat-
lanbefektető jelent meg a kör-
nyéken, akik ugyan tömegé-
vel vásároltak fel ingatlano-
kat, de semmit sem kezdtek
velük, hanem hagyták őket le-
pusztulni. – Egy bezárt,
amortizálódó hotelnél nincs

szomorúbb látvány, ráadásul
nagyon hiányzik az ilyen in-
tézmények elmaradt idegen-
forgalmiadó-befizetése. Az
idegenforgalmi adót kiegészí-
ti az állam, és valóban műkö-
dő intézmény, munkahelyek
vannak mögötte. Ugyan jó, ha
egy üres telek után adóbevé-
tele van a városnak, de ennél
sokkal jobb, ha idegenforgal-
mi adót, áfa-t, iparűzési adót
is beszednek az itt termelődő
bevételek után. Más telkeket
– helyesen – szigorú vissza-
vásárlási garanciával értékesít
az önkormányzat, itt erre nem
volt mód, úgyhogy egyéb esz-

közökkel kell rávenni a ma-
gántulajdonosokat arra, hogy
végre kezdjenek valamit a te-
rülettel, de legalábbis tartsák
rendben, ápolják, gondozzák
– mondta az országgyűlési
képviselő államtitkár.

Ez nem lehetetlen, hiszen a
tulajdonosok „elsősorban ven-
déglátó egységekben, szállo-
dákban gondolkodnak. Voltak
német és spanyol érdeklődők
is, ezek a tenderek viszont
még folyamatban vannak, így
biztosat egyelőre nem tudok
mondani” – jegyezte meg a tu-
lajdonosok jogi képviselője.

Tóth István polgármester
szerint a 2007-ben kapott vé-
telár az akkor induló, 2007-
2013-as uniós fejlesztési cik-
lusban nagy lehetőséget adott
az adósságcsapdában vergődő
Gárdonynak.

– Önrész nélkül abban a
ciklusban semmiféle pályázati
lehetőséget nem vehettünk
igénybe, a félsziget ára vi-
szont lehetővé tette, hogy ten-
derek sorát nyerhessük el –
mondta a polgármester. Felé-
pítették például a dinnyési
Templomkerti Hagyományőr-
ző Központot, felújították a
romokban álló agárdi magtá-

rat, és a Gárdonyi Géza
Emlékházat. Számításai
szerint a félszigetért ka-
pott 777 millió forint
hárommilliárd forintot
meghaladó fejlesztést
tett lehetővé.

A jelenleg is ápolat-
lan, az elburjánzott nö-

vényvilágú terület azonban
nemcsak az emberek szépér-
zetét sérti, hanem iparűzési
adótól is megfosztja a telepü-
lést és lakosságát. A terület
26 hektáros nagysága miatt
nem volt elvárás az új tulaj-
donostól – és ezt a vállalkozó
ki is használja –, hogy karban
tartsa a területet.

– Körülbelül két hónapja
voltak itt utoljára a tulajdono-
sok, remélem, hogy hamaro-
san elindul a fejlesztés – te-
kintett a jövőbe a befektetőket
képviselő Márton István, aki
nem tart attól, hogy az elkerí-

tés hiánya miatt szabadon jár-
hatnak oda az emberek és a
nem szívesen látott állatok.
Elismerte: a félsziget magán-,
de ugyanakkor természeti te-
rület is, annak minden elő-
nyével és hátrányával. A pol-
gármester szerint pedig azért
sem gond a fejlesztés elmara-
dása, mert az esztétikai hátrá-
nyokon túl egyéb fennakadást
nem okozott a félsziget, hi-
szen a Velencei-tó körüli ke-
rékpárút megkerüli a nádast, a
partfal rekonstrukciója pedig
ezen a szakaszon is zavartala-
nul megvalósulhat, mivel a
partfalat nem vehették meg a
befektetők, és a part 30 méte-
res körzetében sem építkez-
hetnek az új tulajdonosok.

Többen a rókák elszaporo-
dására panaszkodnak, páran
már a helyi vadásztársaság-
hoz fordultak, akik viszont a
hatályos jogszabályok szerint
belterületen nem használhat-
nak fegyvert, és nem végez-
hetnek dúvadazást.

– Én magam is láttam a te-
rületen rókát, egyik éjjel a
parlamentből hazafelé jövet
egy egész rókacsaládot,
összesen hét állatot figyelhet-
tem meg a vasútátjáróval
szemben a kerékpárúton –
meséli L. Simon László, aki
sarkosabb véleményt fogal-
mazott meg mint Tóth István
polgármester, ugyanis szerin-
te felelőtlenség parlagon
hagyni a Velencei-tó környé-
kének legjobb fejlesztési terü-
letét. L. Simon László szerint
az, hogy a nyolc évvel ezelőt-
ti vételár sokszorosáért akar-
ják értékesíteni a jelenlegi tu-
lajdonosok a félszigetet, azt
jelzi, hogy a közeljövőben
nem fognak beruházásba kez-
deni. Ez pedig veszteség a vá-
rosnak, illetve az egész tér-
ségnek, éppen ezért azt java-
solja, hogy a város határozott
lépéseket tegyen a terület sor-
sának rendezése érdekében. –
Ma Gárdony sokkal jobb
anyagi helyzetben van, mint
2006-ban, hiszen azóta az Or-
bán-kormány a teljes adósá-
gától is megszabadította a te-
lepülést, így a jogi eszközö-
kön túl, akár pénzügyieket is
fel lehet használni a probléma
rendezése érdekében – zárta a
gondolatait a Miniszterelnök-
ség államtitkára, aki a szemé-
lyes segítségét is felajánlotta
mind a tulajdonosoknak,
mind az önkormányzatnak.

A félsziget értékesítése a rendszerváltás óta napirenden volt, de évekig csak komolytalan javaslatok érkeztek a területre

Felelőtlenség parlagon
hagyni a tókörnyék

legjobb fejlesztési területét

Kerékpárutak: hat új szakasz
Hat sikeres pályázat ered-
ményeként Csókakőn, Ká-
polnásnyéken, Móron, Na-
dapon, Sukorón és Velen-
cén épültek december ele-
jére új kerékpárutak. A Szé-
chenyi 2020 program ke-
retében október elején el-
indult fejlesztések 1,1 mil-
liárd forintos európai uniós
forrásból valósultak meg.

A Közlekedési Operatív
Program Kerékpárút-hálózat
fejlesztése című projektkií-
rására (KÖZOP-3.5.0-09-11)
sikeresen pályázó Fejér Me-
gyei Önkormányzat megbí-
zásából december elejére a

megye hat településén alakí-
tottak ki kerékpárutat. A
megépült szakaszok a Csó-
kakő, Kápolnásnyék, Mór,
Nadap, Sukoró és Velence
települések közti közlekedés
könnyítését segítik elő, egy-
úttal a közelben húzódó 1, 2,
3 számjegyű közlekedési
utak tehermentesítését, vala-
mint a meglévő balesetve-
szély csökkentését, meg-
szüntetését is biztosítják. A
sikeres közös munka ered-
ményeként megvalósuló út-
szakaszokkal tovább bővül a
megye kerékpárút-hálózata.
A hálózatba bekapcsolódó
hat szakasz műszaki átadása

december 1-én és 2-án meg-
történt, így a kerékpárosok
december végén már birtok-
ba is vehetik a bicikliutakat.

A fejlesztéseket a Molnár
Krisztián vezetésével műkö-
dő Fejér Megyei Önkor-
mányzat hajtotta végre. A
projekt megvalósítását L. Si-
mon László, a Miniszterel-
nökség államtitkára kezde-
ményezte, amelyhez kezdet-
től fogva támogatást nyújtott
Tessely Zoltán és Törő Gá-
bor országgyűlési képviselő.
A kivitelezés során a telepü-
lések polgármesterei minden
segítséget megadtak a fej-
lesztésekhez.
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Klebelsberg Kápolnásnyéken
ADOMÁNY A politikus születésének évfordulóján avattak emlékére szobrot a településen
Polgári Lilla

szerkesztoseg@plt.hu

Klebelsberg Kuno egykori
kultuszminiszter születésé-
nek 140. évfordulója alkal-
mából L. Simon László, a Mi-
niszterelnökség államtitkára
a politikust ábrázoló szobrot
adományozott a település-
nek. A szobrot a hamarosan
múzeumként megnyíló Da-
basi Halász-kastély parkjában
avatta fel Rétvári Bence, az
Emberi Erőforrások Minisz-
tériumának parlamenti ál-
lamtitkára.

Az épület és a park jelen-
leg felújítás alatt áll, a tervek
szerint májustól galériaként,
valamint kulturális centrum-
ként működik majd – mondta
a szoboravatón L. Simon
László, aki magánadomány-
ként ajándékozta Pető Hunor
Munkácsy-díjas szobrászmű-
vész alkotását a felújítást vég-
ző alapítványnak.

A felújításnak köszönhető-
en látogatótérrel és kiállító-
hellyel bővül a kastély, ame-
lyet 306,1 millió forint euró-
pai uniós támogatásból és sa-
ját forrásaiból a projektgazda
Velencei-tavi Kistérségért
Alapítvány valósít meg.

A kiállítóterekben orszá-
gos figyelemre számot tartó
művészeti alkotásokat és tör-
téneti dokumentumokat, tár-
gyakat bemutató tárlatok nyíl-
nak majd.

A kastély nem csak a jövő-
ben fogja vonzani a látogató-
kat, hiszen már a szoboravató
is felkeltette a Fejér megyeiek
érdeklődését. Az ünnepségen
Tessely Zoltán országgyűlési
képviselő annak a Klebels-
berg Kunónak a munkásságát
méltatta, aki többek között az
országos népiskolai alapot,
valamint 5000 iskolai tanter-
met, számos iskolapalotát és
tanítói lakást hozott létre, be-
vezette az iskolai testnevelést,
elindította a népkönyvtári

mozgalmat, decentralizálta a
felsőoktatást. Tessely Zoltán
kiemelte: iskolák, kollégiu-

mok, alapítványok, közintéz-
mények viselik a politikus ne-
vét, oktatási reformjainak

eredményei máig hatóak. Rét-
vári Bence, az Emberi Erőfor-
rások Minisztériumának parla-

menti államtitkára emlékezte-
tett arra, hogy Klebelsberg tízé-
ves kultuszminisztersége idején
a modern tudást a fiatalok más-
hol nem szerezhették meg, csak
az oktatási intézményekben.
Podhorszki István polgármester
kitért Kápolnásnyék, valamint a

kastély történetére is, hangsú-
lyozva, a költő, Vörösmarty
Mihály is a község szülötte.

– Településünk az elmúlt
időszakban az intenzív fejlődés
útjára lépett: többek között el-
készült a korszerű vasúti pálya,
az aluljárók, új állomást kapott
Nyék és Pettend is. Az új ke-
rékpárút bekapcsolt minket a tó
körüli hálózatba, amely több
turistát hoz a településre –
mondta a polgármester.

Visszavásárolnák a kastélyból elvitt műtárgyakat
A kápolnásnyéki birtok a

19. század első felében került
Dabasi Halász Sámuel tulaj-
donába. A kúriát feltehetően
szintén a 19. század első felé-
ben, klasszicista stílusban
építették. Mai formáját Daba-
si Halász Gedeon jóvoltából
az 1910-es években nyerte el,

a neobarokk stílusban átalakí-
tott épületet 1945-ig a Ha-
lász-família lakta.

1945 után termelőszövet-
kezeti tulajdonba került: a Vö-
rösmarty téesz irodái működ-
tek a falai között. Az épület
állapota ezt követően folya-
matosan romlott.

A projektgazda alapítvány
az eredeti pompát teremti újra
a kastélyban. Mindent meg-
tesznek azért, hogy felkutas-
sák és visszaszerezzék a vi-
lágháború idején a kastélyból
elhordott műtárgyakat. A kas-
tély bútoraiból és festményei-
ből sajnos alig maradt meg

valami, de nemrég felbukkant
egy tardosi márványból ké-
szült lóitató, ami jelenleg vi-
rágtartóként funkcionál egy
helyi lakos kertjében. A többi
itatót a téesz idejében verték
le, hogy beférjenek a trakto-
rok a jelenleg felújításra váró
gazdasági épületbe. Az épség-

ben megmaradt darab kiváló
alapja lehet a későbbi re-
konstrukciónak, hiszen minta-
ként szolgálhat az eredeti ál-
lapot visszaállításához. Re-
méljük, a tisztességes helyi
polgárok által megőrzött itató
a közeljövőben visszakerülhet
az eredeti helyére. Köszönet
érte azoknak, akik nem hagy-
ták elpusztulni az itatót.

Kazai Viktor, a Velencei-tavi
Kistérségért Alapítvány kurató-
riumának elnöke várja azok je-
lentkezését, akik ismerik a kas-
télyból eltulajdonított bútorok,
műtárgyak helyét.

Az alapítvány szívesen
visszavásárolja ezeket a tárgya-
kat, kifejezve háláját, amiért
megőrizték azokat az utókor-
nak. Jelentkezni lehet a követ-
kező elérhetőségeken: 2475 Ká-
polnásnyék, Pf.: 6., valamint
level@vtka.hu.A felújítás után újra eredeti pompájában látható a gyönyörű épület

Hirdetés

Boraink megvásárolhatóak a CBA,
a TESCO és az AUCHAN áruházakban,

valamint adventi akcióval a
VERESSBOR BORSZAKÜZLETEKBEN

(Székesfehérvár, Kossuth u. 6. és Lépcső utca 1.)

Látogasson el az agárdi pincénkbe,
ahol kedvezményesen veheti meg kimért

és palackos borainkat.

Karácsonykor kóstolja meg
Ön is az L. Simon Borászat

zamatos borait!

BORÁSZAT

Telephely: 2484 Agárd, Bikavölgyi út 2.
Tel.: (22) 570 085
E-mail: borászat@lsimon.hu
www.lsimon.hu

Hamarosan megújul

és új Hasznosítási

formát kap a perkátai

győry kastély

főépülete

Kínai-magyar Kulturális Turisztikai Központ nyílik Európai
Uniós forrásból a perkátai Győry kastélyban a KDOP-
2.1.1/B-12-2012-0012 számú 344.901.459 forint támoga-
tási összegű pályázat keretében.

Hazánkban Perkáta rendelkezik a legrégebbi kínai kapcso-
latokkal, amelyek a turisztikai központ segítségével még
szorosabbra fűzhetők. A Győry kastély parkjában tartott
nyíltnapon a kínai delegáció a közös rendezvényekkel, ki-
állítással, programokkal kapcsolatos együttműködéséről
biztosította a városvezetőket.

Perkáta Nagyközség Önkormányzata 2015 februárjában
kapta meg az értesítést a támogatásról, és ez év nyarán
elindultak a munkálatok a műemlékvédelem alatt álló épü-
letben, amely külső- és belső felújítást, valamint restaurá-
lást is magába foglal. A komplex munkálatok végeztével a
kastélyépület és az országos szinten is
egyedülálló intézmény megnyitá-
sa 2016 elején várható.

Európai Regionális

Fejlesztési Alap

Az Európai Unió és Székesfehérvár Megyei Jogú
Város Önkormányzatának támogatásával, több mint
770 millió forintból valósítja meg a KDOP-2.1.1/
B-2f-2010-0002 azonosítószámú, „Quies Gorsien-
se - Gorsium a kikapcsolódás antik szigete” elneve-
zésű projektet a Szent István Király Múzeum.

Európai Regionális

Fejlesztési Alap

Gorsium romjai
meGújulnak

A márványból készült lóitató jelenleg virágtartóként szolgál

A kastélyfelújítást
a Velencei-tavi
Kistérségért
Alapítvány
valósítja meg

Pető Hunor Munkácsy-díjas szobrász alkotását magánadományként L. Simon László ( a szobortól jobbra) ajándékozta a településnek



Télen is tartalmas kikapcsolódás a tónál
Végh Nóra

szerkesztoseg@plt.hu

A Velencei-tó és környéke
nem csak a nyári szezon-
ban lehet izgalmas. A na-
gyobb szállodák, wellness
szolgáltatások és élmény-
fürdők az ország külön-
böző részeiről csábítják a
környékre a pihenni vá-
gyókat, miközben a falusi
turizmus és az aktív ki-
kapcsolódási formák is
népszerűek.

– Az elmúlt évek tapaszta-
lata alapján egyre többen töl-
tik az ünnepeket wellness
szállodákban, így nálunk, a
saját élményfürdővel rendel-
kező, 186 szobás Velence Re-
sort & Spa-ban is – mondta el
Sívó Roland szállodaigazga-
tó. Karácsony és újév között
egy szabad szobájuk sincs.

Elsősorban gyermekes csa-
ládokat várnak, akiknek gaz-
dag animációs programkíná-
lattal, valamint karácsonyi
meglepetésekkel kedvesked-
nek. Természetesen a szil-
veszteri dínom-dánom és a
sült malac sem marad el, az
idei gálaest sztárvendége Szi-
netár Dóra lesz. A szálloda
kiemelt hangsúlyt fektet a
családbarát turizmus támoga-
tására, ezért az intézmény sa-
ját animátor csapata és óvó
nénije reggeltől estig vidám
programokkal, foglalkozások-
kal várja a gyermekeket és a
vállalkozó kedvű felnőtteket.

A velencei Kavics Spa
Klub & Hotel vezetői tisztá-
ban vannak azzal, milyen sok

rohanás, fáradtság, mekkora
kiadások előzik meg az ünne-
peket, ezért szívesen veszik le
a terhek egy részét vendégeik
válláról. Az adventi hétvégé-
ken a szállóvendégeken kívül
családi kézműves foglalkozá-
sokra várják a helyi és kör-
nyékbeli érdeklődőket. A Le-
vendula Játszóház és Alkotó-
műhely remek fantáziával
megáldott tagjai pedig ki-
fogyhatatlanok az ajándék- és
lakásdíszítési ötletekből,
amelyeket szívesen megoszta-
nak kicsikkel és nagyokkal,
ráadásul a szükséges anyago-
kat, eszközöket is ők adják.
Segítségükkel saját készítésű,
kreatív díszek és ajándékok
készülhetnek karácsonyra.

– Meglepett az az érdeklő-
dés, amit az elmúlt egy évben

tapasztaltam a Velencei-tó
környékén, a tó ugyanis nem-
csak nyáron, hanem újabban
már ősszel és télen is színvo-
nalas kikapcsolódási lehető-
ségeket nyújt, mint
például a megújult ke-
rékpárút, vagy éppen a
velencei jégpálya,
amely miatt mind a fő-
városból, mind távo-
labbról szívesen láto-
gatnak el környékünk-
re – osztotta meg véle-
ményét Kovács Anikó, a pá-
kozdi Pipacs Porta háziasszo-
nya. Szerinte a falusi turiz-
mus erős és unikális húzóága
a magyar turisztikának, a ven-
dégek ugyanis a mai zakla-
tott, stresszes világban a lu-
xus körülmények helyett elő-
térbe helyezik a nyugodtabb,

családiasabb, a vendég felé
őszintén forduló pihenési for-
mákat. – A mi kis hagyomá-
nyőrző présházunkba nagyjá-
ból egyenlő arányban érkez-

nek a vendégek Budapestről
és azon túlról.

Szigetvári Orsolya, az
Agárdi Gyógy-, és Termálfür-
dő Zrt. marketing- és értéke-
sítési vezetője arról számolt
be, hogy családi fürdő lévén
minden iskolaszüneti idő-
szakban kiemelt gyermekfog-

lalkozásokkal és bővített sza-
una programokkal készülnek.
December 26-tól január 3-ig a
beltéri játszóház területén in-
teraktív gyermekfoglalkozá-

sok, apró nyeremé-
nyek és kabalafigurák
örvendeztetik meg a
fürdőző gyermekeket.
– Az ünnepek alatt
igen magas a látoga-
tottságunk: 1800-2000
érdeklődővel számo-
lunk.

– A korcsolyázásnak ko-
moly hagyományai vannak a
Velencei-tónál, a biztonságos
jégpáncél kialakulásával
özönlenek a fiatalok és a csa-
ládok a jégre – fogalmazott
Antal Sándor, a Velencei-tavi
Nyári Játékok Produkciós Iro-
da Nonprofit Kft. programi-

gazgatója. Elmondta: mivel
egyre rövidebb ideig élvezhe-
tik a korcsolyázók a termé-
szetes jégpáncélt, november-
ben műjégpálya nyílt a Velen-
ce Korzónál. A jégpályával
olyan rekreációs szolgáltatást
kívántak nyújtani, amely ak-
tív kikapcsolódási formát biz-
tosít. A turisztikai fogadó-
készség és a megfelelő infra-
struktúra szempontjából ismét
szerencsésnek bizonyult,
hogy a város bír egy olyan lé-
tesítménnyel, mint a Velence
Korzó. – A tópart, a környe-
zet vonzereje a jégpályával
kiegészülve nem csak a helyi-
eket ösztönözi látogatásra, hi-
szen szép számmal fogadunk
családokat Székesfehérvárról,
Budapestről és vonzáskörze-
téből is.

A megújult kerékpárút,
az új jégpálya is vonzza

a vendégeket

A velencei Resort & Spa kiemelt figyelmet fordít a családbarát turizmus támogatására A pákozdi Pipacs Porta a hagyományokra építve kínál nyugodt kikapcsolódást

Hirdetés
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Kezdődnek a földárverések
Több mint ötezer hektárnyi
föld árverése kezdődött
meg a Velencei-tó környé-
kén, hiszen a gazdák örö-
mére a Leisztinger Tamás
nagyvállalkozó érdekeltsé-
gébe tartozó agárdi cégek
által bérelt állami tulajdonú
területek is kalapács alá
kerülnek.

Hazánk nagy állami gazda-
ságai közé tartozott az egykor
huszonegyezer hektár területen
növénytermesztéssel foglalko-
zó Agárdi Állami Gazdaság,
amelynek mezőgazdasági terü-
letei jellemzően Agárdtól délre,
délkeletre és délnyugatra he-
lyezkedtek el. A földek zöme a
rendszerváltozás után, a szocia-
lista kormányok idején került
Leisztinger Tamás nagyvállal-
kozó érdekkörébe, aki az agrár-
támogatási rendszer átalakítása
miatt az eredeti Zrt.-t több kü-
lönböző cégre darabolta fel.

Ezen a területen több mint
ötezer hektár földet írt ki az ál-
lam árverésre, ami óriási lehe-
tőséget jelent a velencei, gárdo-
nyi, seregélyesi, pusztaszabol-
csi, szabadegyházi, zichyújfalui
gazdáknak, a Velencei-tó kör-
nyékén földműveléssel foglal-
kozó polgároknak. Az érdeklő-
dés komoly, bár a gazdák több-
sége 100 hektár alatti földeket
szeretne vásárolni, ugyanakkor
a területen számos ennél na-
gyobb tábla is található.

– Eddig országszerte sikere-
sen és botrányoktól mentesen
zajlottak a földárverések –
mondta L. Simon László, a Mi-
niszterelnökség államtitkára,
aki családjával együtt régóta él
és gazdálkodik a Velencei-tó
partján, Agárdon. Hozzátette:
még jobban örül annak, ha vég-
re nem a nagybirtokosoké és a
külföldieké, hanem a helyben
élő magyar gazdáké lehet a ma-

gyar föld. L. Simon László el-
mondta azt is: a környék gazdá-
ival beszélgetve sokan, pártál-
lástól függetlenül fejezték ki
egyetértésüket a kormány gaz-
dákat segítő intézkedései miatt.

Mivel a jogszabályok nem
zárják ki a politikusokat a
földárveréseken való részvétel-
ből, megkérdeztük, ő szándéko-
zik-e földet venni. L. Simon
László elmondta, hogy az árve-
résen való részvétel feltétele,
hogy a vonatkozó jogszabá-
lyoknak mindenkinek meg kell
felelnie. Az ő esetében tiszta a
helyzet, mert helyben él és gaz-
dálkodik, ráadásul az előírt ma-
ximum 300 hektár földtulaj-
donnal szemben kevesebb, mint
50 hektár földnek a tulajdono-
sa. Elmondta: ez a kérdés a Fi-
desz frakcióülésén is felmerült,
és a képviselők egyetértettek

abban, hogy ha egy politikus
egyben gazdálkodó is, tiszta
versenyben piaci feltételek
mellett vásárolhasson földet.
Politikai kockázatot azért nem
lát ebben L. Simon László,
mert a földeket nyilvános árve-
résen értékesítik, így azé lesz,
aki a legtöbbet ajánlja, anélkül,
hogy a politika beleszólna a
döntésbe.

Az államtitkár leszögezte
ugyanakkor, hogy ennek elle-
nére sem kíván földet venni.
Nem zárta azonban ki, hogy
családtagjai, esetleg a felesége
elinduljon földárverésen, hi-
szen hosszú távon a családja
egzisztenciáját a gazdálkodásra
szeretné építeni, függetlenül a
politikában betöltött szerepétől.

– Az anyagi függetlenség az,
ami garantálja a szellemi sza-
badságomat. Erre pedig a poli-
tikában nagy szükségem van.
Aki a civil életben is boldogul,
azt nem lehet korrumpálni,
ezért is fontos, hogy a politiku-
sok is több lábon álljanak” –
tette hozzá. K.B.

A helyiek által csak Leisz-
tinger-cégeknek nevezett
olyan gazdasági társasá-
gok, amelyek elárverezen-
dő állami földeket bérel-
nek: Agárdi Farm Kft., Ba-
ráka-Major Kft., Cserepes-
Major Kft., Elza-Major Nö-
vénytermelő Kft., Felsőci-
kolai No.2. Sertéstenyész-
tő Kft., Selymes -Major
Kft., Tükrös-Major Kft.
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A tó környékén több mint ötezer hektár földet írtak ki árverésre
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